
 

1 

 

  

 

 

Zápis z jednání členské schůze AZZS ČR 3 2024 
    

Zapsal a                             Datum a místo: 

Mgr. Michaela Málková                                      6.11.2024, Hotel Olšanka 

          

Zápis ověřili 

Ing. Vladislava Filová 

JUDr. Josef Valenta 

             

 

Přítomni:  

Mgr. Bc. Petr Bureš, MBA – ZZS Ústeckého kraje 

MUDr. Hana Albrechtová – ZZS Jihomoravského kraje 

Ing. Vladislava Filová – ZZS Kraje Vysočina 

MUDr. Roman Gřegoř, MBA – ZZS Moravskoslezského kraje 

MUDr. Luděk Kramář, MBA – ZZS Libereckého kraje 

Ing. Andrea Rakovičová, MBA– ZZS Olomouckého kraje 

MUDr. Pavel Rusý – ZZS Středočeského kraje 

MUDr. Marek Slabý, MBA, LL.M. – ZZS Jihočeského kraje 

MUDr. Jiří Smetana – ZZS Karlovarského kraje 

MUDr. Libor Seneta – ZZS Královéhradeckého kraje 

MUDr. Igor Paar, LL.M., MBA – ZZS Pardubického kraje 

JUDr. Josef Valenta – ZZS Zlínského kraje 

 

Omluveni:  

 

MUDr. Bc. Pavel Hrdlička – ZZS Plzeňského kraje 

MUDr. Petr Kolouch, MBA, LL.M. – ZZS hl. města Prahy 

 

 

Hosté: 

Ing. Ladislava Kratochvílová, LL.M., MBA – ZZS Pardubického kraje 

MUDr. Ivo Prcín – ZZS Plzeňského kraje 

doc. MUDr. Jiří Knor, Ph.D. – ZZS Pardubického kraje  

Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA – ZZS hl. města Prahy 

Ing. Ondřej Šedivka, DiS.– ZZS hl. města Prahy 

MUDr. Ilja Chocholouš – ZZS hl. města Prahy 

PhDr. Mgr. Bc. Vladimír Husárek, DiS., MBA, LL.M. – ZZS Zlínského kraje 

 

 

 

 

 



 

2 

 

 

Program jednání členské schůze  
 
Program jednání byl členům AZZS ČR rozeslán e-mailem dne 16.10.2024. Dne 31.10.2024 na návrh 

MUDr. Gřegoře k projednání zařazen bod věnovaný „hasičským sanitkám“. 

 

1. Paliativní versus intenzivní péče z pohledu ZZS  

 

Doc. Knor přednesl příspěvek k tématu, které je dle názoru členské schůze AZZS ČR velmi 

aktuální. ČS AZZS považuje za žádoucí, aby rodiny, zdravotnická zařízení či zařízení sociální 

péče, které pečují o tyto pacienty měly vždy k dispozici plán péče o paliativně relevantní 

pacienty, zohledňující organizační a odborné aspekty tohoto sociálně zdravotního pomezí a 

umožní ZZS adekvátně reagovat na tísňovou výzvu.  

Projektu paliativní péče se dlouhodobě věnují krajští ambasadoři ZZS spolupracující 

s Centrem paliativní péče a v řadě krajů dochází k navazování oficiální spolupráce mezi ZZS a 

poskytovateli paliativní péče v regionu.  

Prezentace bude se souhlasem doc. Knora rozeslána e-mailem všem přítomným účastníkům.  

 

2. Třídící a identifikační karty  

 

PhDr. Husárek a Ing. Šedivka v příspěvku představili finální podobu jednotné třídící karty, 

která je výsledkem dlouhodobé práce pracovní skupiny složené ze zástupců jednotlivých 

krajů. Využití poslední verze třídící karty 3.1 byla všemi členy AZZS ČR schválena pro 

využití v praxi napříč celou ČR, ideálně i v přeshraniční spolupráci.  

MUDr. Gřegoř (SUMMK ČLS JEP) a prezident AZZS ČR ocenili práci týmu, který se na 

vývoji podoby třídící karty podílel.  SUMMK ČLSJEP vydá do konce tohoto roku doporučený 

postup k používání TiK a MZ ČR následně vydá v odpovídajícím znění ve Věstníku.  

Tým zpracovatelů předloží AZZS ČR plán technologického postupu pro zpracování a výrobu 

karty a následně budou v poptávkovém řízení dle vznesených návrhů osloveni případní 

zhotovitelé tak, aby karta byla uvedena do ostrého provozu od 1.7.2025.  

 

 

3. Členský příspěvek na rok 2025, DPP a další výdaje AZZS ČR 

Členové AZZS ČR jsou každý měsíc informováni o provedených transakcích a stavu 

finančních prostředků na účtech AZZS ČR.  
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a) Hlasování o výši členského příspěvku na rok 2025 

Na rok 2025 byla stanovena výše příspěvku  Kč, splatný je vždy k 30.6. daného roku 

na účet č. č. 51-5530520217/0100, variabilní symbol je IČ organizace. 

Hlasování:  pro:  12  proti:  0  zdržel/a se: 0 

b) Hlasování o výši odměn v dohodách o provedení práce na rok 2025 

Mgr. Michaela Málková – administrativa, personální agenda – /hod.  

Bc. Petra Kafková – web administrátor – /hod.  

Ing. Ladislava Kratochvílová, LL.M. – analytik specialista ZP – /hod.  

Milena Dvořáková – zdravotní pojišťovny –  /hod.  

Bc. Patrik Merhaut – koordinátor IT –  /hod.  

Hlasování:  pro:  12  proti:  0  zdržel/a se:  

c) Hlasování o výši odměny pro prezidenta na rok 2025 

Prezidentovi AZZS ČR náleží odměna za výkon funkce prezidenta ve výši /měsíčně.  

Hlasování:  pro:  12  proti:  0  zdržel/a se: 0 

d) Ostatní náklady 

Webhosting –  /ročně 

Účetní služby – do /měsíčně + daňová přiznání na začátku roku do ročně. 

Členský poplatek Unii zaměstnavatelských svazů –  splatný vždy v březnu daného 

roku. 

Hlasování:  pro:  12  proti:  0  zdržel/a se: 0 

4. Rozdělení prostředků z veřejné sbírky NF Kryštůfek  

NF Kryštůfek vyhlásil veřejnou sbírku pro zdravotnické záchranáře, která byla k 23.10.2024 

ukončena. O celkové vybrané částce byli členové AZZS ČR informováni a souhlasí s tím, aby 

byla částka z rezervy fondu doplněna na celkový 1 mil. Kč a následně rozdělena rovným dílem 

pro záchranáře ZZS Olomouckého kraje a ZZS Moravskoslezského kraje. Rozdělení přidělené 

částky je plně v kompetenci vedení ZZS OL a ZZS MSK.  

Hlasování:  pro:  12  proti:  0  zdržel/a se: 0 
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5. Úhradová vyhláška 2025  

 

Prezident AZZS ČR a Ing. Kratochvílová informovali členy o jednáních, která předcházela 

vydání Úhradové vyhlášky pro rok 2025 a průběhu Dohodovacího řízení, které bylo ukončeno 

nedohodou. V úhradách se každý rok se uplatňuje inflační mechanismus a mění se minutová 

režie. Pro rok 2025 bylo dojednáno navýšení úhrady kódu Epizoda péče o 50,-/ tj.  1550,- za 

výjezd. 

 

6. Rozdělení příspěvku z FZŠ pro ZZS na rok 2025  

 

V administraci FZŠ došlo k chybě ze strany ZZS hl. města Prahy, která ovlivnila rozpočet, ve 

kterém budou pro další období (r.2025) rozděleny prostředky mezi ostatní krajské ZZS. 

Podmínky čerpání pro rok 2026 zatím nejsou známy. Definitivní klíč k rozdělení příspěvku z 

FZŠ byl všem členům AZZS ČR rozeslán 5.9.2024.   

 

7. Schválení signálního kódu pro zdrav. záchranáře se specializací UM  

 

Pracovní skupina k Seznamu zdravotních výkonů MZ dne 5.9.2024 schválila signální kód 

79 203 pro identifikaci výjezdové skupiny vedené zdravotnickým záchranářem pro urgentní 

medicínu v odbornosti 709 a 799, který je v tuto chvíli významný pro statistickou analýzu a 

pro budoucí vybudování systému posádek obsazených záchranáři se specializací pro UM.  

Zápis z jednání PS MZ ČR byl členům rozeslán dne 31.10.2024. 

 

8. Vykazování neonatologických transportů 

 

Prezident informoval členy o jednání s VZP, kterého se účastnil společně s Ing. Filovou, 

ředitelkou ZZS Kraje Vysočina. Předmětem jednání byla úhrada přepravy novorozenců, kdy 

došlo ke kompromisnímu závěru, kdy se pojišťovna zavázala:  

a) uhradit výkon záchranáře při převozu novorozence s lékařem neonatologického centra 

(zdůvodněno tím, že u výkonu 34410 je nositelem výkonu pouze L2) a také 

b)  uhradit přepravu novorozenců v režimu akutního sekundárního převozu (v odbornosti 

709), pokud převoz splňuje podmínky dané dohodou. 
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9. Povinná roční praxe pro záchranáře 

 

Prezident AZZS ČR jednal s hlavní sestrou ČR, Mgr. Strnadovou ve věci povinné roční praxe 

pro zdravotnické záchranáře stanovené zákonem č. 96/2004 Sb.  a ocenil její progresivní 

přístup v zavedení požadované změny, která umožňuje povinnou praxi NLZP absolvovat již 

na záchranné službě a nikoli povinně v lůžkovém zařízení. Zákon je v současné době na 

programu jednání PS.  

 
10. Strategie HZS ČR do roku 2030 – materiál připomínkovaný MZ ČR  

 

V návaznosti na oficiálně publikovanou událost ze dne 30.10.2024, která informuje o 

spolupráci ZZS HMP a HZS Praha a zavedení dvou sanitních vozidel Volkswagen Crafter 

přizpůsobených pro poskytování první pomoci hasiči se zdravotnickým vzděláním, požádal 

MUDr. Gřegoř o projednání tématu v plénu ČS AZZS ČR.  

 

MUDr. Chocholouš popsal zavedenou praxi na území města Prahy a hovořil o vzdělávání 

příslušníků HZS, které je v úrovni poskytování PP v pozici FR a zdůraznil, že tato služba není 

pod operační řízením ZZS hl. města Prahy.  

 

Prezident AZZS ČR v návaznosti na téma informoval členy o materiálu, který byl předložen 

MZ ČR k připomínkovému řízení.  Jedná se o materiál předložený GŘ HZS ČR s názvem 

Strategie HZS do roku 2030.  

 

Členská schůze AZZS ČR se seznámila se základními tezemi dokumentu Strategie 

rozvoje HZS ČR do roku 2030, týkajícími se poskytování zdravotních služeb příslušníky 

HZS ČR.  

AZZS ČR bez výhrad podporuje stanoviska a připomínky MZ ČR k tomuto dokumentu. 

AZZS ČR požaduje, aby HZS ČR upustil od svého záměru rozšířit své kompetence o 

poskytování zdravotních služeb v přednemocniční neodkladné péči, přičemž nerozporuje 

snahu HZS ČR o zvýšení úrovně vzdělanosti příslušníků HZS ČR v poskytování první 

pomoci.  

AZZS ČR požaduje, aby HZS ČR ustoupil od veškerých kroků spojených se snahou 

ustanovit HZS ČR jako poskytovatele zdravotních služeb v oboru přednemocniční 

neodkladná péče, včetně jednání o zapojení do systému veřejného zdravotního pojištění.  
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AZZS ČR je přesvědčena, že každá ze složek IZS plní svoje specifické úkoly, které jsou 

dostatečně a jasně ukotveny v právním řádu ČR a nevidí žádný důvod k duplikování a 

překryvu kompetencí jednotlivých složek IZS.   

 

11. Katalog prací – operátoři ZOS (návrh Bc. Sigmunda) 

 
Ing. Rakovičová předložila AZZS ČR návrh spočívající v zařazení operátorů ZOS bez 

odborného dohledu, kteří poskytují TAPP a TANR o jednu třídu výše, do 12. platové třídy.  

11. platová třída by zůstala pro operátory pod odborným dohledem i v adaptačním procesu a 

ostatní operátoři bez odborného dohledu by se posunuli o třídu výš. Mohlo by to mít 

stabilizační dopad a částečně by to nahradilo výjezdový příplatek. Cílem je tuto profesi pro 

některé zatraktivnit a možná by to pomohlo napříč ZZS s nedostatkem zaměstnanců na ZOS. 

 

12. Různé  

 
o Cena AZZS ČR  - odznaky na další roky 

o Aplikace Záchranka – v některých krajích dojednána spolupráce s finanční podporou 

zřizovatelů  

o Putovní 155 – 2025 – Liberec, 2026 – Jihomoravský kraj, 2027 – Ústecký kraj 

o Čtečky čárových kódů a čtečky občanek  

o Návrh Ing. Repka (ZZS UK) na zřízení pracovní skupiny pro dopravu – ČS 

podporuje pracovní setkání vedoucí pracovníků oddělení dopravy bez nutnosti 

zřizovat pracovní skupinu. 

o PS INSPIRE III/6 (ISSI) 

Portál GIS – projekt byl ukončen a MV ČR předána geodata o základnách ZZS. 

S gestorem projektu se pracuje na systému udržení aktuálních dat. Pro ZZS bude 

připraven portál s přesnou evidencí stanovišť 

o Matra-Pegas 

MV ČR realizuje projekt AGA pro spojení vrtulníků pomocí sítě PEGAS, do konce 

roku by měl být realizován technicky (výstavba vysílačů), připravuje se provozní 

řešení. Předpoklad je, že by měly být pro ZZS k dispozici 4 kanály (TKG) celostátní  
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(pozemní + AGA síť) pro mimořádné události a pro každou krajskou ZZS 1 stávající 

celokrajský kanál (TKG) s rozšířeným propojením o AGA síť. 

Realizuje se dovybavení vysílačů o záložní zdroje a probíhá doplňování vysílačů 

v jednotlivých požadovaných lokalitách (dle stanovené preference). 

o APMS 

VoWIFI volání  

Vodafone - VoWifi tísňového volání na 155 spuštěno v loňském roce, provoz bez 

problémů 

T-Mobile připravuje zprovoznění VoWifi tísňového volání na 155, během podzimu 

bude testováno v Praze, žádá o souhlas AZZS s nasazením do provozu v případě 

úspěšného testování.  

O2 – připravuje technické řešení pro případné testování VoWifi tísňového volání na 

155. O průběhu přípravy a případném požadavku na testování bude informovat. 

Jsou projednávána technická řešení v sítích operátorů dotýkajících se IZS (např. eCall 

NG, nefunkčnost některých telefonů atd 

o GŘ HZS - NIS IZS 2 

Řeší se financování projektu, a to jak ze strany MZ ČR a Asociace krajů, přičemž 

proběhlo jednání k možnosti financování z IROP – zatím neuzavřeno. Technické 

řešení bude projednáváno po zajištění zdroje financování.  

o Přechod linek 155 na SIP 

Společnost O2 předložila dva návrhy na technické řešení, čekáme na podrobnější 

specifikace obou návrhů, včetně finančních nároků. Další jednání se uskuteční 

koncem letošního a začátkem příštího roku. 

  

V Praze, 6.11.2024 

 

 

       MUDr. Marek Slabý, MBA, LL.M 

                   prezident AZZS ČR  




